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(format voor de schriftelijke vragenronde in eerste termijn voor de Jaarstukken 2021) 

 

Pagina 
 

Programma/ 
Paragraaf 

Vraag gesteld door Antwoord 

 Gehele 
document 

Is het mogelijk een begrippenlijst voor alle afkortingen 
toe te voegen? Deze zijn meestal eenmalig 
gedefinieerd, bij eerste gebruik, maar dit maakt het 
document erg lastig leesbaar. 

D66 Deze suggestie wordt, indien mogelijk, 
meegenomen bij de samenstelling van 
toekomstige jaarrekeningen. 

5 Aanbieding 
jaarstukken 

Het document begin met het aangeven dat er een 
positief saldo is van 1,5M. Een positief saldo van 375K 
zat in de begroting, 1,05M is in feite “onverwacht”. Zou 
het mogelijk zijn om in een kort overzicht aan te geven 
waar de verschillen vandaan komen? Wij denken 
hierbij aan een infographic die ook in de begroting 
wordt gebruikt  

D66 De Analyse rekeningresultaat 2021 (vanaf pg. 
93) geeft de analyse van afwijkingen ten opzichte 
van de begroting. Deze suggestie wordt, indien 
mogelijk, meegenomen bij de samenstelling van 
toekomstige jaarrekeningen. 
 

90 Jaarrekening Kan in de tabel ook het verschil in lasten worden 
toegevoegd, zodat in 1 oogopslag te zien is waar een 
grote afwijking is? Kan dat ook voor het verschil in 
saldo zodat makkelijk te herleiden is waar verschillen 
in programma’s groot zijn?  

D66 Het verschil in de totale lasten per programma 
alsook het verschil in saldo staat in het “financieel 
overzicht” per programma.  
 
Deze suggestie wordt, indien mogelijk, 
meegenomen bij de samenstelling van 
toekomstige jaarrekeningen. 

9 Jaarstukken 
2021 

Regionale samenwerking. Wat is het adoptiemodel en 
hoe helpt het ons grip te houden op de GR’s. 

CDA De opdrachtgevende gemeenten hebben per GR 
afspraken gemaakt welke gemeente het eerste 
aanspreekpunt voor de GR is; hiermee wordt 
gewerkt aan een betere opdrachtverlening aan, 
kennisopbouw van en sturing op de GR. De 
gemeenten kunnen hierdoor beter als collectieve 
opdrachtgever optreden. 

  Nieuwe wetgeving GR. Wat houdt de wetgeving in en 
hoe helpt het ons? 

CDA Op Versterking politieke verantwoording 
gemeenschappelijke samenwerking | 
Nieuwsbericht | Rijksoverheid.nl en Gewijzigde 
Wgr: versterkte rol raad en meer participatie | 
VNG is hierover relevante informatie te vinden. 
Op afzienbare termijn volgt een 
raadsinformatiebrief hierover. 

https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2021/12/14/versterking-politieke-verantwoording-gemeenschappelijke-samenwerking
https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2021/12/14/versterking-politieke-verantwoording-gemeenschappelijke-samenwerking
https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2021/12/14/versterking-politieke-verantwoording-gemeenschappelijke-samenwerking
https://vng.nl/nieuws/gewijzigde-wgr-versterkte-rol-raad-en-meer-participatie
https://vng.nl/nieuws/gewijzigde-wgr-versterkte-rol-raad-en-meer-participatie
https://vng.nl/nieuws/gewijzigde-wgr-versterkte-rol-raad-en-meer-participatie


22 Jaarstukken 
2021 

Zijn er met betrokken partijen afspraken gemaakt over 
in de toekomst betalen van huur? 

CDA Hier zijn nog geen afspraken over gemaakt. De 
initiatiefgroep en gemeente trekken samen op om 
te komen tot een beheer en exploitatie opzet voor 
het gebouw. 

  Is sloop van gebouwen in 2021 aan de orde geweest? CDA Dit is niet aan de orde geweest in 2021. In de 
huidige planvorming zal het gebouw aan de 
Ransdalerstraat 64 wel gesloopt worden en wordt 
een nieuwe multifunctionele bijgebouw aan de 
achterkant van de school vast gebouwd. 

  Is het ook mogelijk dat minder gesloot hoeft te 
worden? En is dat goedkoper? 

CDA Volgens de huidige planvorming is dit niet aan de 
orde. 

26 Idem Is overdracht van natuurgebieden aan Limburgs 
Landschap in 2021 afgerond? Zijn er consequenties 
voor de burger? 

CDA De onderhandelingen met Limburgs Landschap 
zijn “on hold” gezet vanwege een recente 
rechtelijke uitspraak (het ‘Didam-arrest’). Daarin 
is aangegeven, dat dergelijke overdrachten in 
beginsel openbaar moeten worden aanbesteed. 
Hierdoor wordt het proces, waarin we o.a. ook 
achterstallig onderhoud, toekomstig beheer en 
ontwikkelingen wensen mee te nemen (en dus 
niet alleen grondoverdracht), bemoeilijkt. 
Momenteel worden de gevolgen van het Didam-
arrest voor de overdracht nader onderzocht. 

28 Idem Er wordt gesproken over de nieuwe werkwijze 
crisishulp jeugdzorg. Wat houdt dit in? 

CDA De nieuwe werkwijze houdt in dat we werken met 
één contractpartij. Deze contractpartij (Xonar) 
maakt afspraken met andere aanbieders als dat 
nodig is. De centrale afspraak dat jeugdigen niet 
meer dan 5 dagen in crisiszorg zijn en dat daarna 
een andere oplossing voor de jeugdhulp vraag is 
gevonden, zoals intensieve thuisbehandeling, 
opname etc. Hiertoe moet binnen 2 dagen een 
ronde tafel georganiseerd worden samen met de 
gemeentelijke toegang. 

31 Idem Er zijn weinig of geen situatie rondom verward gedrag 
of ggz problematiek. Is het daarom niet wenselijk om 
expertise niet zelf te willen ontwikkelen, maar in te 
huren zo nodig van een andere gemeente met meer 
casuïstiek? 

CDA Het samenwerken met andere gemeenten of het 
inhuren van expertise van andere (grotere) 
gemeenten is bij de implementatie van de wet 
onderzocht. En later bij een regionale evaluatie 
nogmaals. Hier was geen draagvlak voor. De 
andere gemeenten gaven aan dat ze hun 
formatie/ggz-expertise zelf hard nodig hadden. Er 



zijn wel collegiale afspraken gemaakt over het 
inwinnen van informatie bij elkaar (stellen van 
vragen in geval van casuïstiek, er worden 
regionale expertisesessies en intervisiesessies 
georganiseerd en er is voor de regio Parkstad 
extra capaciteit ingekocht bij Bemoeizorg). 

33 Idem Wateroverlast Weustenrade. Gestart met het opstellen 
van een rioleringsberekening. Was er niet meer 
mogelijk gezien de ernst van de situatie? 

CDA De aanpak van de wateroverlast in 
Retersbeek/Weustenrade is in eerste instantie 
ingestoken als een lokaal knelpunt. Gebleken is 
echter dat de overlast wordt veroorzaakt door 
een combinatie van capaciteitstekort in de 
riolering en van afstromend hemelwater. Dit 
vraagt om een integrale gebiedsgerichte aanpak, 
waarvan een rioleringsberekening één van de 
basiselementen is. Ad-hoc maatregelen bieden 
hiervoor geen adequate oplossing. 

85 Idem Zijn er in 2021 acties geweest ivm het herstel van het 
Wetraveld? 

CDA In 2021 heeft de voorbereiding op de 
aanbesteding van het herstelplan 
plaatsgevonden. Het herstelplan is inmiddels 
aanbesteed en de uitvoering ervan is inmiddels 
opgestart. De verwachting is dat deze 
werkzaamheden binnenkort kunnen worden 
afgerond. 

85 Idem Is het definitief ontwerp in 2021 afgerond? CDA Nee, in 2022. 

87 Idem Is in 2021 duidelijk geworden in hoeverre de ventilatie 
in onze scholen voldoet aan de normen, ivm COVID19 

CDA De scholen zijn in 1e instantie een 
verantwoordelijkheid van Innovo. Navraag leert 
dat alle scholen in Voerendaal voldoen aan de 
normen. 

     

 PROGRAMMA’S    

9 Programma 
Bestuur en 
ondersteuning 

Er wordt gesproken over DU Bevolkingsdaling en 
Decentralisatie Uitkering Bevolkingskrimp. Is dit 
hetzelfde? Zo nee, wat is het verschil? 

DV Dit zijn identieke uitkeringen: de benaming is 
Decentralisatie Uitkering Bevolkingsdaling 



  Derde gelden in het kader van DU bevolkingsdaling. Is 
afgewezen omdat men niet voldeed aan de gestelde 
randvoorwaarden. Welke waren dit en wat is er dan 
anders in 2022 dat men dit weer opnieuw aanvraagt? 
 
Op pagina 86 Paragraaf Open Club Klimmen wordt 
gesproken over €500.000, - subsidie die men heeft 
ontvangen in het kader van de DU Bevolkingsdaling. 
Waarom hier wel en zoals bij bestuur en 
ondersteuning niet? 

DV Er zijn meerdere aanvragen gedaan om voor 
deze uitkering in aanmerking te komen. Deze 
tranches zijn vaak overvraagd en dan wordt 
geselecteerd op parameters zoals die door de 
Stadsregio zijn vastgesteld: match met de 
strategische agenda, mate van co-financiering en 
uitvoeringsgereedheid zijn voorbeeld van deze 
parameters, waar andere projecten van beter op 
scoren. De aanvraag OCK is inderdaad 
succesvol gebleken.   

10  Op pagina 10 is sprake van het onderwerp 
Dienstverlening.  

• Wij zijn in de veronderstelling dat afspraken 
digitaal gemaakt konden worden door burgers via 
de gemeentelijke website. Wij kunnen de link 
hiervoor niet vinden op de website. Wij zien graag 
uw reactie hierop tegemoet met een eventuele 
verwijzing naar de link 

DV In het verleden was het mogelijk digitaal een 
afspraak te maken. Hier werd destijds weinig 
gebruik van gemaakt. Op dit moment kunnen 
alleen telefonisch afspraken worden gemaakt. De 
voordelen hiervan zijn het persoonlijk contact, de 
burger krijgt de juiste informatie over de afspraak 
en de benodigde documenten. 

10  Op pagina 10 is sprake van het onderwerp 
Dienstverlening.  

• Onder het item Rijbewijs op de site werkt de 4e 
link niet (doorverwijzing naar de site van de 
RDW). Worden doorverwijzingen naar sites van 
derden waarnaar de gemeente Voerendaal 
verwijst periodiek getoetst op functionaliteit? Zo ja, 
met welke frequentie? Zo nee, waarom niet? 

DV De functionaliteit van linken op de website 
worden momenteel niet periodiek gecontroleerd. 
De suggestie wordt meegenomen in het reguliere 
werkproces. 

15 Programma 
Veiligheid  
 

Op pagina 15 is sprake van het onderwerp 
Crisisbeheersing en Brandweer.  

• Wordt onder dit aspect ook gehandhaafd op de 
aanwezigheid en functioneren van voorzieningen 
(blusvijvers e.d.) welke vanuit een 
bestemmingsplan of andere overeenkomsten 
aangelegd dienen te worden? Zo ja, structureel of 
incidenteel? Zo nee, waarom niet? 

DV De brandweer controleert periodiek de 
dekkingsgraad. Op basis van de dekkingsgraad 
is er een knelpunt op het industrieterrein 
Lindelaufer Gewande. Voor deze locatie wordt 
momenteel een blusvijver voorbereid op basis 
van de dekkingsgraad en eisen van de 
Brandweer. Deze voorziening wordt  
onderhoudsvrij aangelegd. 
 

  Welke risico’s hebben zich voorgedaan?  
Dat inzet capaciteit en middelen kost geld. Is dit een 
risico of een feit. 

DV Er hebben zich geen extra risico’s voorgedaan. 



18 Programma 
Verkeer, vervoer 
en Waterstaat 

€ 130.000, - minder baten. Waar zit dit in? Komt dit 
door het gegeven dat er minder armaturen zijn 
vervangen? 

DV Er van uitgaande dat hier het verschil wordt 
bedoeld tussen jaarrekening 2021 en 2020.  
In 2020 is een afrekening BDU over de jaren 
2015 t/m 2017 ontvangen en verantwoord.  

19 Programma 
Economie 

Wat hebben we gedaan (4e bullit) 
Er wordt medegedeeld dat in het kader van 
centrumontwikkeling overbodige Retail vierkante 
meters worden onttrokken. Waar precies? 

DV Circa 450 m2 op Kerkplein 54a in Voerendaal.  
 

21 Programma  
Onderwijs 

Uitvoering educatieve agenda. 
Wat hebben we gedaan (3e gedachte streepje) 
Bij een volwaardig VE-aanbod zal waarschijnlijk VVE-
aanbod bedoelt worden. Klopt dat?  

DV We bedoelen inderdaad VVE aanbod, maar als 
gemeente gaan we over het voorschoolse deel 
van dit aanbod en dat wordt ook wel aangeduid 
als VE-aanbod (voorschoolse educatie) 

21  Overname beheer en exploitatie Brede School 
Cortemich 
Wat hebben we gedaan. 
Er wordt in de laatste regel gesproken over en besluit. 
Is dit besluit in 2022 genomen? Zo ja, wat was dit 
besluit? 

DV Er zijn een aantal gesprekken gevoerd met 
Innovo om de voor- en nadelen m.b.t. de 
exploitatie te bespreken. Daarbij zijn een aantal 
aspecten naar voren gekomen die een juridische 
check behoefde. Deze juridische vragen zijn 
voorgelegd aan een gespecialiseerd kantoor 
welke een advies heeft gepresenteerd. Dit advies 
wordt momenteel bestudeerd en besproken met 
Innovo. Wanner dit onderzoek wordt afgerond is 
nog niet helemaal duidelijk maar naar 
verwachting eind 2022. 
 

25/26 Programma 
Sport, cultuur en 
recreatie 

Er is een onderzoek gestart om de gemeentelijke bos- 
en natuurgebieden over te dragen aan het Limburgs 
Landschap (o.a. uit financieel oogpunt). Hoe staat het 
met het onderzoek en wat zijn de financiële 
consequenties voor de toekomst als dit doorgaat? 

DV De onderhandelingen met Limburgs Landschap 
zijn “on hold” gezet vanwege een recente 
rechtelijke uitspraak (het ‘Didam-arrest’). Daarin 
is aangegeven, dat dergelijke overdrachten in 
beginsel openbaar moeten worden aanbesteed. 
Hierdoor wordt het proces, waarin we o.a. ook 
achterstallig onderhoud, toekomstig beheer en 
ontwikkelingen wensen mee te nemen (en dus 
niet alleen grondoverdracht), bemoeilijkt. 
Momenteel worden de gevolgen van het Didam-
arrest voor de overdracht nader onderzocht. 
De financiële gevolgen van een mogelijke 
overdracht zijn momenteel nog niet inzichtelijk. 



26  Zomerfestival 
Welke risico’s hebben zich voorgedaan 
Organisatievorm blijft een aandachtspunt. 
Is het Zomerfestival een Stichting?  
Wat zijn hiervan de consequenties en wat betekent dit 
financieel? 

DV In 2022 is een stichting opgericht voor het 
Zomerfestival. Dit in het kader van de continuïteit 
van het festival en de mogelijkheid om subsidies 
te verwerven voor het festival. Dit betekent dat 
vanaf editie 2023 de stichting formeel organisator 
is van het Zomerfestival en niet meer de 
gemeente. Financieel blijft de bijdrage vanuit de 
gemeente gehandhaafd, er zal hiervoor een 
subsidierelatie aangegaan worden met de 
stichting. 

30 Programma  
Sociaal Domein 

Wet verplichte GGZ 
Welke risico’s hebben zich voorgedaan 
Zijn er op dit moment bij geen of zeer geringe inzet 
kosten aan verbonden? Is het risico van weinig 
ervaring door weinig casuïstiek een reden om dit 
regionaal uit te voeren waardoor er wel ervaring en 
continuïteit gewaarborgd wordt? 

DV Er hebben zich geen risico’s voorgedaan.  
Er zijn kosten verbonden aan het gebruik van het 
systeem Khonraad. Dit is de applicatie waar de 
meldingen in geregistreerd worden, maar ook de 
communicatie met de ggz en het OM verloopt via 
dit systeem. 
Het samenwerken met andere gemeenten of het 
inhuren van expertise van andere (grotere) 
gemeenten is bij de implementatie van de wet 
onderzocht (en later bij een regionale evaluatie 
nogmaals). Hier was geen draagvlak voor. De 
andere gemeenten gaven aan dat ze hun 
formatie/ggz-expertise zelf hard nodig hadden. Er 
zijn wel collegiale afspraken gemaakt over het 
inwinnen van informatie bij elkaar (stellen van 
vragen in geval van casuïstiek, er worden 
regionale expertisesessies en intervisiesessies 
georganiseerd en er is voor de regio Parkstad 
extra capaciteit ingekocht bij Bemoeizorg). 

35 Programma 
Volksgezondhei
d en milieu 

Milieu 
Welke risico’s hebben zich voorgedaan 
Wat is de reden dat gemeente Voerendaal de 
afgelopen 2 jaren niet heeft meegedaan aan het 
project “warme overdracht”? Heft het inlopen van deze 
achterstand ook financiële consequenties?  

DV In de voorgaande jaren was er geen capaciteit 
om deel te nemen aan het project “warme 
overdracht”. 

In Q1 is gestart met het inlopen van de 
achterstanden die in fase 1 van dit project 
opgelopen zijn. Hiervoor wordt onder andere 
gewerkt aan de bodemkwaliteitskaart. In de 
begroting 2022 is voor deze kaart en 



bijbehorende advies werkzaamheden een 
(investerings) bedrag opgenomen van € 50.000.  

Fase 2 zal meer gericht zijn op de individuele 
gemeenten. De capaciteit en financiële middelen 
die voor deze fase nodig zijn, zijn nog niet 
uitgewerkt. Hier moet in Q3 van 2022 meer 
duidelijkheid over komen. 

39 Programma 
Volkshuisvestin
g, ruimtelijke 
ordening en 
stedelijke  
vernieuwing 

Hoe is het grote financiële verschil te verklaren in de 
baten posten ‘Wonen en bouwen’ tussen bijgestelde 
begroting en jaarrekening? 

DV Betreft met name hogere legesopbrengst 
bouwvergunningen, vrijval voorziening dubieuze 
debiteuren en boekwinst verkoop chalet (zie ook 
toelichting “bouw en woningtoezicht” en 
“exploitatie chalets” op pag. 99 & 100) 

     

 PARAGRAFEN    

43 Paragraaf 
Bedrijfsvoering 
 

Juridische zaken 
Klopt het dat er nog 41 bezwaarschriften uit 2020 in 
behandeling zijn? Zo ja, is daar een verklaring voor en 
wat wordt hieraan gedaan?  
Of zijn deze 41 meegenomen in de 52 
bezwaarschriften van 2021? 

DV Deze bezwaarschriften uit 2020 zijn alle in 2021 
afgehandeld. De wettelijke beslistermijn eindigde 
ook pas in 2021. Die 41 bezwaarschriften zijn 
niet meegenomen in de 52 bezwaarschriften. 
Van die 41 bezwaarschriften waren 29 niet-
ontvankelijk, 10 ongegrond en 2 gegrond. 
 

48 Paragraaf 
Lokale heffingen 

Toeristenbelasting 
Als de stijging van het aantal overnachtingen in 2021 
t.o.v. 2020 een gevolg zou zijn van de pandemie, 
waarom is het aantal overnachtingen in 2020 t.o.v. 
voorgaande jaren dan voor het eerst lager dan 
voorheen? In 2020 zijn toch ook veel mensen in 
Nederland op vakantie gegaan door de 
coronamaatregelen. 

DV De reden waarom minder toeristen in 2020 in de 
gemeente Voerendaal hebben overnacht, is ons 
niet bekend. 

49  Leges 
Bij Leges staat boven de laatste kolom 
‘minderopbrengst’, terwijl in de eerste twee rijen 
volgens de cijfers juist sprake is van meeropbrengst. 
En hoe moet de opmerking over het project Dr. 
Poelsstraat-Houtstraat in dit kader worden begrepen? 

DV Kop in tabel is niet juist. Deze wordt aangepast in 
“verschil”. Verschil bij Bestemmingsplannen 
wordt -€ 7.000. 
In tekst direct onder tabel wordt woordje “minder” 
vervangen door “meer”. Aangepaste jaarrekening 
wordt digitaal verstrekt aan de raad. 



85 Paragraaf  
Open Club 
Klimmen 

Herstelplan WETRA veld. 
Hoe is hier de stand van zaken nu m.b.t. het 
herstelplan en de rechtszaak met de aannemer? 

DV Het herstelplan is inmiddels aanbesteed en de 
uitvoering ervan is in april 2022 gestart. De 
verwachting is dat deze werkzaamheden 
binnenkort kunnen worden afgerond.  
Wat betreft de rechtszaak bepaalt de rechtbank 
wanneer de zitting zal plaatsvinden. De zitting 
heeft dus nog niet plaatsgevonden. 

     

9 Programma 
Bestuur en 
ondersteuning 

Regionale samenwerking, wat hebben we gedaan? 
Naast de realisatie van het uitvoeringsprogramma 
Middengebied, is in dit verband ook afstemming 
gezocht over thema’s gerelateerd aan NOVI Zuid-
Limburg. Welke thema’s betreft het hier? 

PvdA De samenwerking binnen NOVI is voor 
Voerendaal belegd bij Stadsregio Parkstad 
Limburg. De betreffende thema’s zijn (nog) niet 
uitgekristalliseerd en sluiten aan bij de 
strategische agenda Parkstad Limburg. Onder 
andere grensoverschrijdende samenwerking, 
mobiliteit, sociaal-economische 
structuurversterking en duurzaamheid zijn 
kernthema’s met projecten als einsteintelescoop 
en verduurzaming chemelot. 

9 Programma 
Bestuur en 
ondersteuning 

Ook houden we aandacht voor de synergie die we 
zoeken met andere samenwerkingsverbanden en –
initiatieven, hierbij gelden de lokale prioriteiten en 
gebiedseigen opgaven als uitgangspunten. 
In 2020 is de intensievere samenwerking met 
Simpelveld beëindigd, zijn er sindsdien andere 
alternatieven onderzocht en met wek resultaat?  
 

PvdA Er is gekozen om drie sporen te bewandelen. Het 
eerste spoor betreft het verbeteren van de eigen 
organisatie, zodat deze kwantitatief én kwalitatief 
voldoende basis heeft. Het tweede spoor is dat 
binnen de Parkstad-samenwerking verkend wordt 
hoe uitvoeringskracht versterkt kan worden. In 
het derde spoor wordt ad hoc met gemeenten 
kennis en capaciteit uitgewisseld. 

14 Programma 
Veiligheid 

Aanpak jeugdoverlast. 
Onze buurgemeenten Heerlen, Brunssum en 
Beekdaelen hebben gekozen voor de inzet van 
straatcoaches bij de aanpak van jongerenoverlast. Zijn 
er signalen dat er sprake is van een waterbed effect 
en dat overlast van bepaalde groepen zich nu ook 
verplaatst naar Voerendaal?  

PvdA Nee, deze signalen zijn er – vooralsnog – niet. 
Indien in de toekomst blijkt dat door de inzet van 
straatcoaches in buurgemeenten 
overlastgevende jeugd zich verplaatst naar 
Voerendaal zullen wij beoordelen welke 
maatregelen genomen dienen te worden. De 
inzet van straatcoaches zal dan ook in 
overweging genomen worden. 



15 Programma 
Veiligheid 

Ook in 2021 zien we een relatief groot aantal 
dumpingen van chemisch en drugsafval in het 
buitengebied.  
Is er sprake van een toename ten opzichte van 
voorgaande jaren? Zo ja, is hier dan een verklaring 
voor? 

PvdA Het aantal dumpingen van chemisch- en 
drugsafval is in 2021 groter dan in 2020 en 2019. 
Een verklaring voor deze toename kan niet 
eenvoudig gegeven worden. In 2022 blijft het 
aantal dumpingen van chemisch- en drugsafval 
tot nu toe beperkt. Vanuit de samenwerking op 
het gebied van ondermijning binnen Parkstad en 
in combinatie met partners als de Politie en het 
RIEC is er volop aandacht voor de problematiek.  
Daarnaast is een boa domein II (‘groene boa’) in 
2021 aangesteld binnen onze gemeente. Deze is 
veel actief in de (late) avond uren in het 
buitengebied. 

20 Programma 
Onderwijs 

Uitvoering educatieve agenda en 
onderwijsachterstandenbeleid. 
Risico’s: Door de pandemie is de samenwerking 
bemoeilijkt. Daarmee zijn niet alle voornemens uit de  
programmabegroting 2021 ten aanzien van de 
educatieve agenda en het 
onderwijsachterstandenbeleid volledig gerealiseerd. 
Worden de in 2021 niet uitgevoerde plannen alsnog 
uitgevoerd? Of vindt er een heroverweging plaats? 

PvdA Bij het opstellen van het Nationaal programma 
onderwijs(NPO) zijn deze plannen betrokken. De 
niet uitgevoerde plannen op het gebied van 
integrale kindaanpak en positieve gezondheid 
hebben extra aandacht en concretisering 
gekregen in NPO plan. Hiermee wordt de 
vertraging ingelopen. 

25 Programma 
Sport, cultuur en 
recreatie 

Natuur, landschap en groen. 
Wat hebben we gedaan? Openbaar groen 
In het afgelopen jaar heeft Corona en ‘hoog water’ 
veel impact gehad op het onderhoud van het 
openbaar groen. Over het jaar genomen zijn er minder 
arbeidsuren inzetbaar geweest waardoor er 
achterstanden in het onderhoud zijn opgelopen. 
Zijn inwoners van de gemeente Voerendaal hier actief 
over geïnformeerd? En hebben we dit probleem voor 
de toekomst geborgd, of worden we bij een volgende 
Corona-uitbraak wederom verrast?  

PvdA 
Het afgelopen jaar is hier op verschillende 
manieren met burgers  over gecommuniceerd, 
o.a. door berichten te plaatsen op facebook en 
de gemeentelijke website alsook in huis aan 
huisbladen. Om in de toekomst beter met dit 
soort problemen  om te kunnen gaan wordt 
momenteel nagedacht over mogelijke 
oplossingen. Deze oplossingen worden 
meegenomen bij de actualisatie van het 
Groenbeheerplan. 

 



28 Programma 
Sociaal domein 

Jeugdhulp. Risico’s.  
Mede door de gevolgen van de pandemie is bovenop 
de gestegen vraag naar jeugdhulp extra vraag  
geweest naar jeugdhulp in 2021. De stijging van de 
vraag wordt vooral ook veroorzaakt doordat de 
uitstroom wordt belemmerd. Door de zware 
omstandigheden hebben veel gezinnen  
en jeugdigen langer hulp nodig en blijven in zorg. 
Welke zware omstandigheden betreft het hier? 
 

PvdA Gezinnen zijn meer op zichzelf aangewezen 
geweest door minder (fysieke) jeugdhulp in het 
gezin vanwege coronamaatregelen. Veel 
gezinnen zijn extra belast door het vele 
thuisonderwjjs gedurende de lockdown periodes. 
Jongeren hebben meer last van depressieve 
klachten door lange periodes van onzekerheid en 
beperkende maatregelen, waardoor er extra veel 
isolement is geweest. Iedere jeugdige is anders 
en vooral kwetsbare jeugdigen hebben vaak veel 
last door onzekerheid en gebrek aan perspectief. 

     

17 Verkeer, vervoer 
en waterstaat/ 
Wat hebben we 
gedaan? 

Hier staat: ‘Tevens zijn de voorbereidingen voor 
aanpassingen aan de Kerkstraat te Ubachsberg 
gestart.’ Hoe staat het hiermee? Wanneer gaat men 
beginnen met de uitvoering? 

VA De geplande komingang is aanbesteed. 
Momenteel zijn wij met de gemeente Simpelveld 
in overleg over een beheerovereenkomst, 
aangezien deze op Simpelvelds grondgebied is 
voorzien. Start van de uitvoering is voorzien voor 
na de bouwvakvakantie 2022. Dan zal ook 
worden gestart met de voorbereidingen voor de 
aanpassingen mbt het parkeren in de Kerkstraat. 

26 Sport, cultuur en 
recreatie/ 
Natuur, 
landschap en 
groen 

Hier staat: ‘Daarom zijn we in 2021 gestart met een 
onderzoek naar de mogelijkheid om gemeentelijk bos- 
en natuurgebieden over te dragen aan Limburgs 
Landschap.’ Wat is de huidige status van dit 
onderzoek en wanneer is de verwachting dat dit wordt 
afgerond? 

VA Wij zijn met stg. Limburgs Landschap en de 
Provincie in overleg over de overdracht van de 
gronden, mede in relatie tot de natuurstatus van 
deze gebieden. Momenteel wordt ook bekeken 
wat de gevolgen van het Didam-arrest zijn. 

26 Sport, cultuur en 
recreatie/ 
Zomerfestival 

Hier staat: ‘De organisatievorm van het Zomerfestival 
blijft een aandachtspunt.’ Waarom blijft dit een 
aandachtspunt? Kunnen wij een nadere toelichting 
krijgen op de te verwachten wijziging om het 
Zomerfestival duurzaam te borgen?    

VA In 2022 is een stichting opgericht die het 
zomerfestival formeel vanaf 2023 zal 
organiseren. hiermee is de organisatie voor de 
lange termijn geborgd en is de gemeente niet 
langer formeel organisator van het Zomerfestival. 

31 Sociaal domein/ 
Beschermd 
wonen en 
opvang 

Hier staat: ‘In 2021 is het voorbereidende traject in 
gang gezet om twee skaeve husen in de gemeente 
Voerendaal te plaatsen. Een skaeve huse is een 
woonunit voor één persoon met een indicatie voor 
beschermd wonen.’ Wat is de huidige status? 
Wanneer verwacht men te beginnen met de 
uitvoering? 

VA Op dit moment wordt de laatst hand gelegd aan 
het bestek voor de units en alle bijkomende 
werken. Eind juni zal dit proces afgerond zijn. 
Onderzoeken voor het proces van de 
omgevingsvergunning zijn uitgezet. Voor het 
einde van het jaar wordt met de bouw gestart. Dit 
is ook noodzakelijk om aanspraak te kunnen 



maken op het subsidie dat door het ministerie 
reeds is toegekend aan onze regio. 
 

43 Bedrijfsvoering/ 
Juridische 
zaken 

Onder het kopje ‘Juridische zaken’ staat: “De 
werkzaamheden bestrijken een breed terrein. Het 
betreft onder meer het toetsen van de kwaliteit van 
producten en diensten, het afwikkelen van 
bezwaarschriften, pre- mediation, contractenbeheer, 
interne advisering over taken die het primaire proces 
overstijgen.” Wie voert dit uit? 

VA Cluster juridische zaken 

31 Sociaal domein/ 
Beschermd 
wonen en 
opvang 

Hier staat: ‘Een mogelijk voorbeeld is de plaatsing van 
de twee skaeve husen. Het creëren van draagvlak van 
omwonenden enerzijds en goede begeleiding van de 
doelgroep anderzijds is essentieel.’  
1. Hoe en wanneer zijn betrokken burgers/ 
omwonenden geïnformeerd?  
2. Hoe en wanneer zijn betrokken ondernemers (in de 
omgeving van de beoogde locatie geïnformeerd? 3. 
Hoe en wanneer zijn betrokken verenigingen 
geïnformeerd?  
4. Hoe en wanneer zijn raad- en commissieleden 
geïnformeerd?  
5.Hoe en wanneer wil men in de komende tijd alle 
mogelijke betrokkenen en belanghebbenden verder 
informeren?  
5. Wat is er precies gedaan om bij betrokkenen 
draagvlak te creëren?  
6. Op welke manier heeft de gemeente zich ingezet 
om onnodige onrust te voorkomen rondom de 
beoogde locatie?  
7. Welke afspraken zijn er nu gemaakt met 
betrokkenen? 
8. Is de gemeente tevreden over hoe dit proces loopt? 
9. Wat zou er eventueel verbeterd kunnen worden? 

VA 1. In dit concrete geval is in feite geen 
sprake van betrokken burgers in de zin 
van omwonenden. Dat is juist 
doorslaggevend geweest voor de keuze 
van deze specifieke locatie: het 
ontbreken van directe omwonenden. De 
burgers wonende aan de rand van 
Ubachsberg (aan de kant waar de 
skaeve huse gesitueerd worden) worden 
geïnformeerd als het 
aanbestedingstraject doorlopen is en met 
de bouw gestart wordt.     

2. Ondernemers in de buurt zijn/worden niet 
apart geïnformeerd. Deze worden 
tegelijkertijd met de 
omwonenden/burgers geïnformeerd. 

3. Sinds mei 2021 hebben meerdere 
overleggen plaatsgevonden met de 
Schutterij St. Hubertus en de 
voetbalvereniging RKSVB. In februari en 
maart van dit jaar is schriftelijke info per 
brief verstrekt. Op 22 maart is een 
informatiebijeenkomst georganiseerd in 
de voetbalkantine van RKSVB waar 



naast de schutterij St. Hubertus en 
RKSVB ook stichting jeugdwerk en de 
beoogde zorgaanbieder Levantogroep 
aanwezig waren. Onlangs is de schutterij 
nog geïnformeerd over het de stand van 
zaken van het aanbestedings- en 
vergunningsproces. 

4. U bent middels de raadsinfobrief over de 
uitvoeringsagenda opvang en beschermd 
wonen 2019-2020 voor het eerst 
geïnformeerd over de skaeve huse 
(november 2019). Verder is er een 
raadsinformatiebrief opgesteld die op 14 
juni 2022 in de collegevergadering is 
behandeld. Deze zit in de routing ter 
ondertekening en wordt z.s.m. verstuurd 
naar de commissie- en raadsleden. 
Vanuit de werkgroep Beschermd wonen 
wordt een infobijeenkomst georganiseerd 
voor commissie- en raadsleden over de 
decentralisatie beschermd wonen. Deze 
wordt op korte termijn ingepland. 

5. Voor het einde van het jaar (na de 
zomer) worden burgers en eventuele 
ondernemers geïnformeerd. Hierbij wordt 
nauw samengewerkt met de 
zorgaanbieder. De wijze en vorm van 
informeren is nog niet definitief bepaald, 
dit wordt opgepakt samen met de 
zorgaanbieder en de afdeling 
communicatie.  

6. Er is zowel mondeling als schriftelijk 
uitleg gegeven over de aard van de 
doelgroep, de problematiek, de soort 
begeleiding, de zorgaanbieder, de keuze 
van de locatie en de screening en 
selectie van de toekomstige bewoners. 
Bij herhaling is benadrukt dat de 
doelgroep geen gevaar vormt voor 



zichzelf of een ander en dat bij de 
selectie heel goed gekeken wordt naar 
de specifieke kenmerken van de locatie 
én de client, zodat een goede match 
plaatsvindt. Zie ook antwoord op vraag 3. 

7. Tijdens de infobijeenkomst van 22 maart 
is afgesproken met de verenigingen dat 
ze bij aanvullende vragen altijd contact 
kunnen opnemen maar dat de procedure 
van vergunning en de aanbesteding in 
gang gezet worden. 

8. Wij zijn zeker niet ontevreden over het 
verloop van het proces. We hebben nu 
eenmaal een gemeentelijke 
verantwoordelijkheid op het vlak van 
beschermd wonen. Het huisvesten van 
een bepaalde doelgroep zal altijd 
bezwaren, zorgen of teleurstellingen 
veroorzaken bij sommige andere 
burgers. Maar het proces en de 
randvoorwaarden zijn zorgvuldig 
doorlopen. Vanaf het allereerste moment 
dat deze specifieke locatie als 
mogelijkheid in beeld kwam zijn we in 
contact getreden en gebleven met de 
buren (verenigingen) en is alle mogelijke 
informatie gedeeld. Ook is afgesproken 
dat ze over het verdere proces worden 
geïnformeerd en dat bij een behoefte aan 
informatie altijd contact opgenomen kan 
worden.  

9. We zouden graag een hoger tempo 
willen aanhouden bij dit proces, zodat 
we als gemeente Voerendaal ons 
steentje in de regio kunnen bijdragen bij 
het huisvesten van deze kwetsbare 
burgers. Dit is echter niet mogelijk 
gezien de zorgvuldige belangenafweging 



en communicatie die dit onderwerp met 
zich meebrengt. 

 

35 Volksgezondhei
d en milieu/ 
Afval 

Hier staat: ‘Voor PMD is besloten om de 
verwerkingsopgave voor het ingezamelde PMD niet 
langer zelf uit te voeren maar terug te geven aan 
Nedvang, met andere woorden de gemeenten binnen 
Limburg zijn uitsluitend nog verantwoordelijk voor de 
inzameling van PMD.’  
Wat voor gevolgen gaat dit hebben voor de burgers?  
Wat voor gevolgen gaat dit hebben in financieel 
opzicht? 

VA De teruggave van de verwerkingsopdracht heeft 
voor de inzameling van PMD en dus ook voor de 
burger geen gevolgen. 
Deze teruggave heeft plaatsgevonden om het 
financieel risico te verminderen. We zijn nu niet 
langer verantwoordelijk voor de verwerking van 
PMD. Deze verwerking is gelet op de 
marktwerking financieel risicovol. 

35 Volksgezondhei
d en milieu/ 
Milieu 

Hier staat: ‘In 2021 is geconstateerd dat de gemeente 
Voerendaal de Hogere Waarde procedure uit de Wet 
geluidhinder niet altijd toegepast wordt. Het 
gemeentelijk beleid op dit punt zal in 2022 worden 
aangepast.’  
Kunnen we hier een nadere toelichting over krijgen? 

VA Om de Hogere Waarde procedure op uniforme 
wijze af te handelen is in Q2 2022 het 
gemeentelijk beleid aangepast. Hierdoor loopt de 
gemeente geen risico meer in het 
vergunningverleningstraject. 

35 Volksgezondhei
d en milieu/ 
Milieu 

Hier staat: ‘In 2020 en 2021 heeft de provincie 
uitvoering gegeven aan het project “Warme 
overdracht” bodemtaken. Door niet deel te nemen aan 
dit project heeft de gemeente Voerendaal achterstand 
opgelopen op de regio. Deze achterstand zal in 2022 
ingelopen moeten worden.’  
Zouden we een nader toelichting kunnen krijgen? 
Waarom heeft men destijds gekozen om niet deel te 
nemen? 
Waarom moet dit nu toch worden ingelopen? 
Wat waren/ zijn de gevolgen van deze achterstand? 
Wat is de huidige stand van zaken? 

VA Het Project “Warme Overdracht” is er op gericht 
om de provinciale bodemtaken over te hevelen 
naar de gemeenten. In de voorgaande jaren was 
er geen capaciteit om deel te nemen aan het 
project “warme overdracht”.` 
 
In Q1 2022 is gestart met het inlopen van de 
achterstanden die in fase 1 van dit project 
opgelopen zijn. Dit is nodig om in fase 2 niet ook 
achter te blijven. Hiervoor wordt onder andere 
gewerkt aan de bodemkwaliteitskaart. In de 
begroting 2022 is voor deze kaart en 
bijbehorende advies werkzaamheden een 
(investerings) bedrag opgenomen van € 50.000.  
 
Fase 2 zal meer gericht zijn op de individuele 
gemeenten. De capaciteit en financiële middelen 
die voor deze fase nodig zijn, zijn nog niet 
uitgewerkt. Hier moet in Q3 van 2022 meer 
duidelijkheid over komen. 



38 Volkshuisvestin
g, ruimtelijke 
ordening en 
stedelijke 
Vernieuwing/ 
Ruimtelijke 
Ordening 

Hier staat: ‘De omgevingswet had een verwachte 
ingangsdatum van 1 juli 2022. Door de complexiteit 
van de invoering van deze nieuwe wet blijft dit een 
kritiek proces.’ 
Kunnen we een nadere toelichting krijgen? 
Wat is de huidige status bij de gemeente Voerendaal?  

VA Momenteel wordt de planning gehanteerd met de 
ingangsdatum van 1 januari 2023 als 
uitgangspunt.  
  
In oktober zal tijdens een raadssessie de 
complexiteit en werkwijzen worden toegelicht.    

43 Bedrijfsvoering/ 
Juridische 
zaken 

In 2017, 2018 en 2020 werden steeds 2 
bezwaarschriften doorgestuurd. Waarheen werden 
deze doorgestuurd en wat kan hiervan de reden zijn? 

VA Het betrof bezwaarschriften / beroepschriften, die 
foutief bij de gemeente waren ingediend en ter 
afhandeling zijn doorgestuurd naar de 
Rechtbank, de Raad van State of de BSgW. 
 

43 Bedrijfsvoering/ 
Juridische 
zaken 

In de tabel wordt niet aangegeven hoe vaak men in 
beroep is gegaan. Gelet op het aantal ongegronde 
bezwaarschriften zou je toch verwachten dat dit is 
voorgekomen. Zouden we deze informatie nog kunnen 
krijgen? 

VA In 2021 is 3 x beroep ingesteld bij de Rechtbank 
Limburg tegen een beslissing op bezwaar, 
waarvan 1 beroepschrift ongegrond is verklaard, 
1 beroepschrift is ingetrokken en 1 beroepschrift 
nog in behandeling is. 
 

43 Bedrijfsvoering/ 
Juridische 
zaken 

De 41 bezwaarschriften die nog in behandeling zijn 
van 2020, hoe staat het hiermee? 

VA Deze zijn alle in 2021 afgehandeld. 

44 Grondbeleid Actualisering grondnota is doorgeschoven. Wat is 
hiervan de reden? Wat voor gevolgen kan dit hebben/ 
heeft dit? Wanneer wordt dit opgepakt? 

VA Op dit moment worden de achterstanden 
grondzaken bijgewerkt. De huidige grondnota is 
nog actueel.   

49 Lokale 
heffingen/ tabel 
Leges 

Er wordt hier geschreven dat er beduidend minder 
bouwleges zijn geïnd dan begroot. Maar dit lijkt niet 
overeen te komen met de informatie in de tabel 
erboven. Wat klopt er wel/ niet?  

VA Kop in tabel is niet juist. Deze wordt aangepast in 
“verschil begroot-werkelijk”. Verschil bij 
Bestemmingsplannen wordt -€ 7.000. 
In tekst direct onder tabel wordt woordje “minder” 
vervangen door “meer”. 

54 Onderhoud 
kapitaalgoedere
n/ Openbaar 
groen 

Hier staat: ‘Wel maken wij ons zorgen over een van de 
gevolgen van de participatiewet. De WSP krijgt geen 
nieuwe instroom meer met als gevolg dat, ook bij ons, 
er meer mensen uitstromen dan er instromen.’ Hoe 
wordt hierop geanticipeerd? Wat gebeurt er nu al om 
dit groeiende probleem in de hand te houden? 

VA Daar waar mogelijk wordt werk uitbesteed. 
Daarnaast wordt er gekeken naar structurele 
oplossingen die worden meegenomen bij de 
actualisatie van het Groenbeheerplan. 
 



55 Onderhoud 
kapitaalgoedere
n/ gebouwen/ 
schoolgebouwe
n 

Hier staat: ‘Innovo heeft de gemeente gevraagd om 
het beheer van de Brede School over te nemen. Het 
onderzoek naar haalbaarheid en wenselijkheid is nog 
niet afgerond.’ Hoe is het met dit onderzoek? 
Wanneer is de verwachting dat dit onderzoek wordt 
afgerond?  

VA Er zijn een aantal gesprekken gevoerd met 
Innovo om de voor- en nadelen m.b.t. de 
exploitatie te bespreken. Daarbij zijn een aantal 
aspecten naar voren gekomen die een juridische 
check behoefde. Deze juridische vragen zijn 
voorgelegd aan een gespecialiseerd kantoor 
welke een advies heeft gepresenteerd. Dit advies 
wordt momenteel bestudeerd en besproken met 
Innovo. Wanneer dit wordt afgerond is nu nog 
niet duidelijk maar naar verwachting eind 2022. 
 

61 Verbonden 
partijen/ 
Beleidskaders 

‘Eind 2019 is het rekenkamerrapport “Van verzuchting 
naar Versterking” in de raad geagendeerd en is 
afgesproken om de aanbevelingen te prioriteren en 
nader uit te diepen. Door de onvoorziene 
omstandigheden omtrent COVID-19 is dit in 
vooralsnog niet geëffectueerd.’ Hoe staat het 
hiermee? Wat wordt hiermee gedaan? Zijn de 
aanbevelingen en omstandigheden nog steeds 
actueel? 

VA Dit rapport en het bijbehorende voorstel zijn door 
de raad aangehouden en wacht op nadere actie 
van de raad en/of het presidium. 

71 Verbonden 
partijen/ 
Parkstad- IT 

Hier staat in de tabel:  
‘Eigen vermogen: niet bekend 
Vreemd vermogen: niet bekend 
Financieel resultaat 2021: niet bekend.’ 
Zijn de gegevens inmiddels wel bekend en zo ja, 
kunnen deze gedeeld worden? 

VA PIT is onderdeel van de gemeente Heerlen; 
daarmee heeft PIT geen zelfstandig vermogen. 



90 Jaarrekening/ 
overzicht baten 
en lasten/ 
Begrotingsrecht
-matigheid 

Hier staat: ‘Geconstateerd is dat bij 5 van de 
programma’s de overschrijding van de werkelijke 
totale lasten, afgezet tegen de laatst bijgestelde 
begroting 2021, de vooraf toegestane marge van 10% 
met een maximum van € 50.000 te boven gaan. Het 
gaat hier om de programma’s “Veiligheid”, “Verkeer, 
vervoer en waterstaat”, “Sociaal domein”, 
“Volksgezondheid en milieu” en “Volkshuisvesting, 
ruimtelijke ordening en stedelijke vernieuwing”. Bij 3 
van deze 5 programma’s staan specifiek hogere baten 
tegenover.’ Wanneer bovenstaande dreigt, dan heeft 
het college vooraf toestemming (autorisatie) van de 
raad nodig om bepaalde uitgaven te verichten. 
Wanneer is dit gebeurd? Hoe is dit gebeurd?  

VA Tussen het opstellen van de najaarsrapportage 
en de jaarrekening doen zich nog ontwikkelingen 
voor die bij de jaarrekening pas meegenomen 
kunnen worden. De verantwoording vindt daarom 
middels deze jaarrekening plaats.  
 
Bij 3 programma’s is een direct verband tussen 
de overschrijding van de lasten en de hogere 
baten. 

94/95/ 
96 

Analyse 
rekening 
resultaat 2021 

Hier staat: ‘Hogere lasten voorlichting en 
communicatie. De per saldo hogere lasten worden 
veroorzaakt door kosten vormgeving begroting 2023.’ 
Kunnen we hierover een nadere toelichting krijgen? 

VA De opmaak van de begroting wordt uitbesteed, 
omdat het ambtelijk apparaat niet beschikt over 
een specialistisch vormgever. 

96 Analyse 
rekening 
resultaat 2021 

Hier staat: ‘De kosten BsGW vallen hoger uit dan 
geraamd. De hogere opbrengst OZB komt doordat de 
werkelijke WOZ-waarde hoger is dan waarmee bij de 
vaststelling van de tarieven rekening is gehouden.’ 
Kunnen we hierover een nadere toelichting krijgen? 

VA De kosten BsGW zijn hoger uitgevallen als 
gevolg van maatregelen COVID-19 pandemie. 
Bij de berekening van het tarief OZB wordt 
rekening gehouden met de op dat moment 
bekend zijnde WOZ-waarden. De werkelijke  
WOZ-waarden op het moment van  
aanslagoplegging (2-3 maanden later) kunnen 
hoger of lager zijn, waardoor er een meer- of 
minderopbrengst OZB ontstaat. 

 
 


